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Onderwerp 

beantwoording schriftelijke vragen VVD onderwijshuisvesting Leek - Zevenhuizen  

Geachte leden van de raad, 

De fractie van de VVD heeft – onderverdeeld per onderwerp - ruim 40 schriftelijke vragen gesteld over de 

onderwijshuisvesting in Leek en Zevenhuizen. Dit naar aanleiding van nieuwsartikelen in de kranten en 

contacten met DES en buurtvereniging HeideVeenFlint, zoals de fractie in de inleiding heeft aangegeven. 

U treft de beantwoording van deze vragen in deze raadsbrief aan. 
 

Algemene vragen 

1. Is het College van B&W bekend met de verschenen nieuwsartikelen? 

2. Kan het College van B&W aangeven wat de reden is dat in Zevenhuizen is gekozen voor een 

onderwijskundige benadering in de argumentatie voor de huisvesting van O.B.S. ’t Veenpluis en 

C.B.S. De Delta (straks: ‘de Zevenster’) in noodlokalen en niet in twee gebouwen, en dat deze 

argumentatie ogenschijnlijk niet geldt voor de huisvesting van leerlingen van O.B.S. de 

Hasselbraam en C.B.S. Van Panhuys uit Leek? Zo nee, waarom niet? 

 
Antwoord: 

Wij zijn ervan op de hoogte dat ouders van Violier problemen zouden hebben met een tijdelijke verhuizing 

van een aantal groepen naar het gebouw van De Delta in Zevenhuizen. Het wordt ons ook duidelijk dat er 

een verband gelegd wordt met de uitbreiding van Het Veenpluis vanwege de fusie met De Delta. Dat wordt 

– in tegenstelling tot CBS Van Panhuys en OBS De Hasselbraam – één basisschool. 

Het schoolbestuur Quadraten gaat over de indelingen van de groepen van de eigen scholen. Ook als er 

geen fusie in Zevenhuizen zou zijn, is er vanwege leegstand in De Delta, ruimte voor een aantal groepen. 

Quadraten kan in principe zelf besluiten om andere eigen schoolgebouwen in te zetten voor huisvesting. 

 
Vragen – ‘de fusie van O.B.S. ’t Veenpluis/C.B.S. De Delta’ 

3. Wat is de reden dat het samengaan in één gebouw als voorwaarde gesteld door de schoolbesturen 

van O.B.S. ’t Veenpluis en C.B.S. De Delta? 
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a. In hoeverre heeft Stichting Quadraten en/of de gemeente Westerkwartier (ook) onderzocht of 

een deel van de leerlingen van de nieuwe fusieschool in het ene pand in Zevenhuizen 

gehuisvest kan worden en een ander deel van de leerlingen in het andere pand in Zevenhuizen? 

4. Kan het College van B&W onderbouwd aangeven op welke manieren belanghebbenden zijn 

geïnformeerd c.q. zijn meegenomen door Stichting Quadraten en/of de Gemeente Westerkwartier 

in de plannen rondom de onderwijshuisvesting van O.B.S. ’t Veenpluis en C.B.S. De Delta (straks: 

‘de Zevenster’) te Zevenhuizen? 

a. Kan het College van B&W aangeven welke inhoudelijke bezwaren en/of bedenkingen zijn geuit 

door belanghebbenden over deze huisvesting? Zo nee, waarom niet? 

b. Welke ruimte is er geboden aan welke belanghebbenden om hun mening uit te spreken over 

de onderwijshuisvesting? 

c. In hoeverre hebben er inhoudelijke wijzigingen plaatsgevonden naar aanleiding van 

bijvoorbeeld bezwaren c.q. bedenkingen vanuit de belanghebbenden? 

 
Antwoord: 

Bij fusies van scholen wordt altijd gekeken naar de mogelijkheid om de fusieschool in één gebouw onder 

te brengen. Dit heeft onderwijskundige en organisatorische voordelen en beperkt de exploitatiekosten. 

Quadraten zou anders immers twee schoolgebouwen voor langere tijd in stand/gebruik moeten houden. 

Bij een verbouwing is het op zich geen probleem om tijdelijk gebruik te maken van een ander gebouw. Dit 

alles gebeurt in overleg met het schoolbestuur dat verantwoordelijk is voor het geven van het onderwijs. 

Er is niet aan de buurtverenigingen of DES gevraagd of ze het eens zijn met de fusie. Die gaan daar ook 

niet over. Wel aan de medezeggenschapsraden van de beide scholen, die overigens het initiatief 

genomen hebben voor de fusie. Dit omwille van goed onderwijs en perspectieven voor alle kinderen in 

Zevenhuizen. Het fuseren van scholen in dorpen kan goed zijn voor de onderwijskwaliteit en is op meer 

plaatsen gebeurd. De ouders en leerlingen zijn daar in het algemeen tevreden over. Voor de fusie is door 

het schoolbestuur een heel traject gevolgd, waarbij een fusietoets aan het ministerie is voorgelegd. 
 

Vragen – ‘De Violier’ 

5. Is het juist dat ‘De Violier’ na twee jaren (de eerste schooldag was 11 mei 2020) onvoldoende 

capaciteit heeft voor huisvesting van O.B.S. de Hasselbraam, C.B.S. Van Panhuys en de 

buitenschoolse opvang?1 

a. Zo ja, vanaf welk moment was het bekend bij Stichting Quadraten en/of de gemeente 

Westerkwartier dat ‘De Violier’ onvoldoende capaciteit heeft voor de huisvesting van 

leerlingen van O.B.S. de Hasselbraam, C.B.S. Van Panhuys en de buitenschoolse opvang? Wat 

is daaraan voorafgegaan en welke vervolgstappen zijn door het College van B&W en/of 

Stichting Quadraten genomen? 

6. Klopt het dat een stijgend leerlingenaantal daar de reden voor is of zijn er andere redenen waarom 

de capaciteit onvoldoende blijkt te zijn? 

a. Zo ja, in hoeverre was deze stijging van leerlingen te voorzien? 

b. In hoeverre is in de aanvankelijke bouwplannen voor ‘De Violier’ rekening gehouden met een 

stijgend leerlingenaantal? 

c. In hoeverre is overwogen om een zogeheten ‘leerlingenstop’ in te voeren op O.B.S. de 

Hasselbraam en/of C.B.S. Van Panhuys? 

7. Wat zijn de leerlingenaantallen op andere basisscholen in de dorpskernen van Leek en Tolbert? En, 

wat zijn de meerjarige prognoses van deze leerlingenaantallen? 

8. Wat was de aanvankelijke meerjarige prognose voor het aantal leerlingen dat gehuisvest zou 

worden in ‘De Violier’? 
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9. Wat is de langetermijnvisie voor ‘De Violier’ als onderwijshuisvestingslocatie van zowel O.B.S. de 

Hasselbraam, C.B.S. Van Panhuys als de buitenschoolse opvang? 

10. Is de nieuwbouw c.q. aanbouw bij ‘de Violier’ onderdeel van een integraal huisvestingsplan voor 

het onderwijs in het Westerkwartier? Zo nee, is de aanvraag van de procedure of gesprekken 

daaromtrent reeds gestart? Zo ja, in welke fase is deze procedure en wat zijn de eventuele kosten 

voor nieuwbouw/verbouw van ‘de Violier’? 
 

Antwoord: 

In de brede school Violier, zitten twee basisscholen, een kinderopvangorganisatie en een gymzaal van de 

gemeente. In het algemeen neemt de ruimtebehoefte in een nieuwbouwwijk na een eerste piek weer af. 

Ook kennen we de voorbeelden van scholen die bij het gereedkomen van de bouw halfvol zijn en nooit 

voller gaan worden. Dan is er sprake van kapitaalvernietiging. Deze brede school heeft meer vierkante 

meters gekregen dan de exacte ruimtebehoefte. Zo zijn er lokalen van verschillende afmetingen én zijn er 

onderwijspleinen die gecombineerd worden met de BSO-activiteiten. Uit populatieonderzoek van de 

scholen, blijkt dat er relatief veel leerlingen afkomstig zijn van andere wijken in Leek. Ouders hebben de 

keuzevrijheid hierin. Hoe kunnen andere scholen aantrekkelijker gemaakt worden? Dat is een 

gespreksonderwerp met het schoolbestuur. 

 

Uit onderzoek is gebleken dat uitbreiding van Violier qua bouw en installatietechnisch, mogelijk is. Bij de 

bouw van de school is er rekening mee gehouden dat het uit te breiden is. De kosten van deze 

gebouwuitbreiding zijn begroot op ruim 1,5 miljoen euro, en moeten nog worden geïndexeerd. In het 

concept-Onderwijshuisvestingsprogramma 2023 is dit met de schoolbesturen besproken. Het 

Onderwijshuisvestingsprogramma 2023 wordt aan het nieuwe college van burgemeester en wethouders 

ter besluitvorming voorgelegd. Bij een positief collegebesluit wordt het voorstel in het najaar van 2022 aan 

de raad voorgelegd. De raad neemt een besluit over het beschikbaar stellen van het investeringsbudget 

voor de uitbreiding van Violier in de gemeentebegroting voor 2023. 

 
Vragen – ‘O.B.S. de Hasselbraam en C.B.S. Van Panhuys’ 

11. In hoeverre is het juist dat 5 schoolklassen van O.B.S. de Hasselbraam en C.B.S. van Panhuys zich 

voor een periode van september 2022 tot juli 2023 (of zoveel langer of korter als nodig is), in het 

gebouw van C.B.S. De Delta in Zevenhuizen zullen vestigen?2 

a. Om welke reden(en) is gekozen voor een tijdelijke huisvesting naar Zevenhuizen? 

b. Klopt het dat deze verplaatsing van het onderwijs is ten behoeve van “vernieuwbouw” van het 

pand (‘de Violier’) waar beide scholen in gehuisvest zijn in Leek? Zo nee, waarom niet?3 

c. Op welk moment is het College van B&W geïnformeerd door Stichting Quadraten en/of 

anderen over het plan om (of het voornemen om) de huisvesting van leerlingen te verplaatsen 

van Leek naar Zevenhuizen? 

d. Was het College van B&W en/of Stichting Quadraten ten tijde van het verzoek van Stichting 

Quadraten voor de bekostiging van noodlokalen in Zevenhuizen ten behoeve van de fusie van 

O.B.S. ’t Veenpluis en C.B.S. De Delta op de hoogte van (het voornemen van) nieuwbouw van 

voornoemde basisscholen in Leek? En met als gevolg daarvan de tijdelijke huisvesting van 5 

klassen met kinderen naar Zevenhuizen? Zo nee, waarom niet? 

12. Kan het College van B&W aangeven in hoeverre en op welke manier(en) belanghebbenden zijn 

geïnformeerd c.q. zijn meegenomen door Stichting Quadraten en/of de Gemeente Westerkwartier 

in de plannen rondom de onderwijshuisvesting van O.B.S. de Hasselbraam en C.B.S. Van Panhuys 

te Leek? 



Pagina 
4 van 6 

 

a. In hoeverre is het juist dat de ouders en/of verzorgers van O.B.S. de Hasselbraam en C.B.S. Van 

Panhuys door een gastdocent zijn geïnformeerd over het voornemen om leerlingen te 

verplaatsen van Leek naar Zevenhuizen?4 Indien zij niet zijn geïnformeerd, op welke wijze zijn 

de ouders en/of verzorgers dan geïnformeerd? 

b. Kan het College van B&W aangeven in hoeverre inhoudelijke bezwaren en/of bedenkingen zijn 

geuit door belanghebbenden over deze huisvesting? 

c. In hoeverre is het College van B&W bekend met de logistieke bezwaren (‘halen en brengen van 

kinderen’) en bezwaren over de veiligheid van de fietsroute van ouders van leerlingen van 

O.B.S. de Hasselbraam en C.B.S. Van Panhuys met betrekking tot de verhuizing van leerlingen 

naar Zevenhuizen?5 Sinds wanneer is het College van B&W daarvan op de hoogte? 

d. Hoe gaat het College van B&W en/of Stichting Quadraten er zorg voor dragen dat de zorgen 

die bestaan rondom veiligheid van de leerlingen weggenomen kunnen worden? 

e. Welke ruimte is er geboden aan welke belanghebbenden om hun mening te doen uitspreken 

over de onderwijshuisvesting? 

f. Welke ruimte is er geboden om te kijken of in de planvorming wat gedaan kan worden met de 

bezwaren c.q. bedenkingen vanuit de belanghebbenden? 

g. In hoeverre hebben er inhoudelijke wijzigingen plaatsgevonden naar aanleiding van 

bijvoorbeeld bezwaren c.q. bedenkingen vanuit de belanghebbenden? 

 

Antwoord: 

De schoolbesturen en de gemeente zijn voortdurend met elkaar in overleg over de onderwijshuisvesting. 

Waar nodig worden andere partijen betrokken in de overleggen over nieuwbouw, uitbreiding en tijdelijke 

huisvesting. Het college communiceert met de schoolbesturen, en het schoolbestuur communiceert met 

de directeuren, en die weer met de MR , het personeel en de ouders. Het college stelt een 

onderwijshuisvestingsprogramma vast, en de raad bepaalt de hoogte van het totale budget dat in enig jaar 

voor de onderwijshuisvesting beschikbaar is. 

 
13. Kan het College van B&W aangeven in hoeverre het verplaatsen van de leerlingen van O.B.S. de 

Hasselbraam en C.B.S. Van Panhuys de enige optie was? Welke andere opties zijn door Stichting 

Quadraten en/of de Gemeente Westerkwartier onderzocht? 

14. Kan het College van B&W aangeven in hoeverre het besluit om de leerlingen van O.B.S. de 

Hasselbraam en C.B.S. Van Panhuys definitief is? 

a. Kan het College van B&W aangeven of het besluit om de leerlingen van O.B.S. de Hasselbraam 

en C.B.S. Van Panhuys (tijdelijk) te verplaatsen naar Zevenhuizen kan worden heroverwogen? 

Zo nee, waarom niet? 

b. Zo nee, wanneer valt een formeel besluit te verwachten rond de huisvesting van leerlingen van 

O.B.S. de Hasselbraam en C.B.S. Van Panhuys? 

 
Antwoord: 

Er worden meerdere opties voor tijdelijke huisvesting onderzocht, in het geval de brede school Violier 

uitgebreid zal worden. Voor die uitbreiding is een collegebesluit over het 

Onderwijshuisvestingsprogramma 2023 en een raadsbesluit voor het budget. Wij verwachten dat die 

besluiten in het najaar van 2022 genomen worden. Er zijn dus nog geen besluiten over genomen. Er is een 

werkgroep met schoolbestuur, scholen, MR, ouders en gemeente ingesteld om de opties te onderzoeken. 

 
Vragen – Situatie in Zevenhuizen 
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15. Hoe staat het College van B&W tegenover het voorstel van buurtvereniging Heideveenflint uit 

Zevenhuizen om de noodlokalen die in Zevenhuizen geplaatst (zouden) worden te verplaatsen 

naar Leek voor de huisvesting van leerlingen in Leek?6 

16. Wat is de opvatting van het College van B&W over de vrees van ‘verkeerschaos’ in het dorp 

Zevenhuizen door een centrering van de leerlingen in het pand van O.B.S. ’t Veenpluis? Erkent het 

College van B&W het risico van een onveilige verkeerssituatie?7 

17. Wat is de opvatting van het College van B&W over de vrees van ‘verkeerchaos’ in het dorp 

Zevenhuizen door de verhuizing van 150 leerlingen uit Leek naar Zevenhuizen? Erkent het College 

van B&W het risico van een onveilige verkeerssituatie? Zo nee, waarom niet?8 

18. In hoeverre heeft het College van B&W en/of Stichting Quadraten gesprekken gevoerd met 

Dorpsbelangenvereniging Zevenhuizen (DES), Buurtvereniging Heideveenflint te Zevenhuizen en 

andere buurtverenigingen in Zevenhuizen over de verkeerssituatie die gaat ontstaan door (1) de 

fusie van de basisscholen in Zevenhuizen en (2) het verplaatsen van leerlingen van Leek naar 

Zevenhuizen? 

19. Is het plaatsen van noodlokalen bij het gebouw van O.B.S. ’t Veenpluis in Zevenhuizen onderdeel 

geweest van een groter huisvestingsplan waar de tijdelijke huisvesting van leerlingen van O.B.S. de 

Hasselbraam en C.B.S. Van Panhuys al in meegenomen was? 

a. Zo ja, wat is de reden en/of de redenen dat het College van B&W deze verplaatsing van 

leerlingen niet heeft genoemd in de discussie over de bekostiging van de noodlokalen in 

Zevenhuizen in het raadsoverleg van d.d. 6 april 2022 en/of de raadsvergadering van d.d. 2o 

april 2022, of in een brief aan de gemeenteraad? 

b. Zo nee, kan het College van B&W uitleggen hoe de procedure rondom deze scholencarrousel 

is verlopen en hoe het kan zijn dat zij hier niet van op de hoogte was? 

20. Wat is de langetermijnvisie van Stichting Quadraten en/of de Gemeente Westerkwartier voor het 

gebouw c.q. de grond van het straks voormalige C.B.S. De Delta in Zevenhuizen? 

(Bij vraag 20 wordt gedoeld op de angst die onder inwoners van Zevenhuizen bestaat over een 

mogelijk definitief vertrek van het basisonderwijs in Zevenhuizen over een aantal jaren. Concreet: 

“Is het doel van de scholencarrousel om het basisonderwijs op de langere termijn te verschuiven 

van Zevenhuizen naar Leek?”) 

21. Wat is de langetermijnvisie van Stichting Quadraten en/of de Gemeente Westerkwartier voor het 

gebouw c.q. de grond van O.B.S. ’t Veenpluis (straks: ‘de Zevenster’)? 

22. Wat is de langetermijnvisie van Stichting Quadraten en/of de Gemeente Westerkwartier voor het 

basisonderwijs in de dorpskern Zevenhuizen? 

 
Antwoord: 
Bij de uitbreiding van Het Veenpluis voor de fusieschool is een budget beschikbaar gesteld om daar een 
verkeersveilige schoolomgeving te creëren. De aanleg van de parkeerplaatsen is mede bedoeld om 
parkeeroverlast in de buurt zoveel mogelijk tegen te gaan. Het aantal parkeerplaatsen is na overleg 
teruggebracht en wordt voorzien van een groene afscheiding. Na overleg komen er twee schoolzones; 
één aan de voorkant van de school, en één waar een veel gebruikt fiets- en wandelpad op uit komt. 

 

Het schoolbestuur en de scholen in Zevenhuizen hebben met de MR, het personeel, de ouders, en ook 
met de omwonenden gecommuniceerd. Daarvan hebben wij niet alle data. Wel weten we dat er op 17 
maart 2022 een bewonersbijeenkomst is geweest. Daar waren 20 buren uit de omgeving aanwezig, en 
met name van De Heidehoek, De Grote Veenbrandstraat, De Veenen en de meester Haarmanstraat. Er 
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waren ook twee verkeersambtenaren van de gemeente bij aanwezig. Op 20 april 2022 is er een 
werkgroep Verkeer geweest, en op 21 april wederom een avond voor de omwonenden. 
Op 12 mei 2022 zijn de buurtverenigingen in de omgeving van Het Veenpluis s’ avonds door ons 

geïnformeerd. Het schoolbestuur was hierbij aanwezig, en vanuit de gemeente twee ambtenaren 

Verkeer, twee ambtenaren Water en Riolering (op verzoek van buurtvereniging HeideVeenFlint), en een 

ambtenaar Onderwijs. Er is een toelichting gegeven op de plannen van de uitbreiding en het verkeer, en 

ook de aanpassingen op basis van de suggesties van omwonenden zijn aan hen uitgelegd. Later, op 23 

mei 2022, is dorpsbelangenvereniging DES bijgepraat over alle plannen. We hebben met het bestuur 

van DES afgesproken dat we hen informeren wanneer er ontwikkelingen zijn m.b.t. de situatie bij Het 

Veenpluis en De Delta. Voor het terrein van De Delta gaan we in eerste instantie uit van woningbouw. 

De lange termijn visie op onderwijshuisvesting in Zevenhuizen is onderdeel van het Integraal 

Huisvestingsplan Onderwijs, dat in 2023 aan het nieuwe college en de raad zal worden voorgelegd. Dit 

IHP wordt samen met de schoolbesturen ontwikkeld, en is breder dan alleen de onderwijshuisvesting 

zelf. De angst dat de scholen uit Zevenhuizen zullen verdwijnen wordt niet door ons gevoed of herkend. 

 

Hoogachtend, 

burgemeester en wethouders van de gemeente Westerkwartier, 
 
 
 

A. van der Tuuk, burgemeester A. Schulting, secretaris 




